



被英皇合唱團讚譽爲「音色、風格皆十分精錬」;及被日本傳媒讚譽爲「香港的Swingle Singers」的《合唱俠》成立於一九九四年,是本港第一隊無伴奏小組合唱組合 (A Cappella Ensemble)。

《合唱俠》由十位熱愛小組合唱的音樂家組成,成員擁有高聲樂水平,而且演唱的曲目包羅萬有,風格 非常多變,包括有改編器樂作品、西方古典作品、中外藝術歌曲、音樂劇、黑人靈歌、中西流行曲等。 不論甚麼語言,只要是高質、動聽及有藝術價值的作品,《合唱俠》都會選唱及推廣。

《合唱俠》旨在以輕鬆活潑,但高藝術水平的手法,向大衆介紹不同類型的小組合唱音樂。多年來也 將不少廣受歡迎的作品改編成無伴奏合唱版本,給這些耳熟能詳的音樂一個耳目一新的形象。在提供 音樂文娛外,《合唱俠》也積極推廣音樂敎育,提高本港市民的音樂欣賞能力。

多年來,《合唱俠》的足跡踏遍本港各大表演場地,包括文化中心、香港大會堂、演藝學院、藝術中心、沙田大會堂、葵靑劇院、理工大學賽馬會綜藝館、香港醫學博物館、香港藝術圖書館及荃灣大會堂等,演出數目已逾一百場。二零零二年,《合唱俠》更走入錄音室,跟著名歌曲監製陳輝陽合作,爲鄭秀文廣東大碟 (Becoming Sammi)擔任和音。

在二零零六年十二月,《合唱俠》在葵靑劇院演藝廳完成《合唱俠》唱合唱 音樂會,向無伴奏合唱的大師 -《英皇合唱團》及《歡樂之聲》致敬。當晚全場爆滿, 觀衆反應熱烈!

二零零八年,《合唱俠》完成了音樂總監阮慧玲的新作 -《茫》的首演、又參與了《英皇合唱團》主持的大師班。除夕夜,《合唱俠》在荃灣大會堂演奏廳舉行的音樂會「合唱俠 - 流行 + 經典」再次全場爆滿。

本年度,《合唱俠》將會著重演出本地作曲家的當代無伴奏合唱作品,並將在下半年參與「音樂 新文化2009」。

Appraised as "very well-polished in tone and style" by the world's best loved A Cappella ensemble The King's Singers, and "The Hong Kong equivalent of the Swingle Singers!" by the Japanese media, The Sregnis Singers is the first A Cappella ensemble in Hong Kong.

Started in 1994 by 10 enthusiastic musicians who all have extensive experience in ensemble singing, The Sregnis Singers quickly became the leading local A Cappella ensemble. In the past 14 years, they have been dedicated to promoting high standard of ensemble singing in Hong Kong. Their repertoire ranges from light to serious, from Western to Asian, from Renaissance polyphony to contemporary. They even sing Freddie Mercury and Eason Chan.

The Sregnis Singers have given more than a hundred performances since their inauguration. They are frequent guests at Hong Kong Cultural Centre, City Hall, Shatin Town Hall, Kwai Tsing Theatre, Jockey Club Auditorium of PolyU, Tsuen Wan Town Hall and Hong Kong Arts Library etc. In 2002, they joined force with famed song producer Keith Chan Fai-young featuring background vocal in Diva Sammi Cheng's Album.

In December 2006, The Sregnis Singers paid salute The Swingle Singers and The King's Singers in the sold-out concert "A Sregnis Salute to the A Cappella Masters".

In 2008, The Sregnis Singers premiered their Music Director's new work, "Nostalgia", and they also participated in a master class held by the King's Singers. On New Year's Eve, they had another sold-out concert, "The Sregnis Singers Pop n Art", at the Auditorium, Tsuen Wan Town Hall.

In 2009, The Sregnis Singers will put more time singing contemporary A Cappella music, especially some new works by the local composers. They will also participate in "Musicarama 2009".